
Zasedání č. 14 Číslo materiálu:   

Komise: Komise pro životní prostředí 

Datum:   8. 6. 2021 v 16 hod v zasedací místnosti MÚ Kutná Hora, 

Václavské náměstí, 1. patro 

Přítomni: 

 

Omluveni: 

 

Neomluven: 

Tomáš Klail, Martin Hlavatý, Ing. Lenka Dupalová, Josef Žáček, RNDr. Ivo Šanc, 

Mgr. Jana Červená, Milan Krčík 

Ing. Karel Macek, Klára Kocmanová 

 

Luděk Kment 

Hosté: Mgr.,Bc. Šnajdr – místostarosta 

Příští jednání: 6.9.2021 

 

Návrh usnesení pro RM: 

 

       b e r e   n a  v ě d o m í  zápis z 14. zasedání komise pro životní prostředí ze dne 8. 6. 2021 

       

      

 

1) program jednání komise, včetně krátkého komentáře: 

a) úvod, kontrola zápisu a reakce Rady města 

b) vyhláška o poplatku za odpady 

c) re-use centrum 

d) retenční nádrže knihovna 

e) popelnice na separovaný odpad 

f) různé 

g) závěr 

 

a) p. Hlavatý přivítal členy komise, proběhlo shrnutí, co komise v době lock-downu 

projednávala:   

online setkání z 8.3.2021 

záměr pana Marcaníka – pronájem lesního pozemku 

křídové moře – proběhla schůzka s pracovníkem AOPK, v příštím roce by mělo dojít 

k vybudování ochranné zídky 

nesečené plochy – výtvarná soutěž – p. Hlavatý poděkoval pí. Červené, Kocmanové za 

uspořádání výtvarné soutěže a její vystavení 

alej Svobody - město se do soutěže nepřihlásilo 

kruhové objezdy – u OC Tesco RM vybrala návrh Ing. Tržilové, diskuze ohledně podoby 

kruhových objezdů 

 

b) vyhláška o poplatku za odpady – p. Hlavatý - do ZM půjde návrh na zvýšení poplatku za 

svoz a likvidaci komunálního odpadu o 50-100Kč za osobu/rok 

 

c) re-use centrum – p. Hlavatý nepodařilo se vykoupit pozemky pro vznik re-use centra vedle 

sběrného dvora, p.Hlavatý navrhl zajet se podívat na re-use centrum do Chrudimi, kde ho 

spravují technické služby 

 

d) retenční nádrže knihovna – p. Šnajdr uvedl aktuální situaci ze stavby, upouští se od záměru 

umístění retenčních nádrží 

e) popelnice na separovaný odpad – p. Hlavatý v poslední RM byl materiál na vyhlášení 

výběrového řízení na dodání nádob na plast, papír a kompostéry do domácností 

f) různé 

p. Šanc – informoval členy komise o plánované výstavbě vysokorychlostní železniční tratě 

(VRT), jedná se o velký ekonomický a environmentální dopad na krajinu, trať povede skze 

povodí Vrchlice, možné narušení hydrologických poměrů, město se postavilo na stranu 

dotčených obcí, hlavní argumenty pro výstavbu čerpají z nesmyslných dat, jako dojezdová 

vzdálenost, počet přepravených osob, atd. 

       - odkanalizování Vrchlice – dotazoval se na kácení stromů ohledně vybudování nové 

kanalizační stoky, p.Klail, Šesták reagovali, že proběhlo místní šetření a bude žádáno 

v úseku pod „Herinčákem“ o pokácení 28 stromů (13 stromů pozemky města, 15 stromů 

pozemky povodí Labe), původně mělo dojít v tomto úseku k výměně kanalizační stoky, ale 



bylo zjištěna špatná nivelita původní stoky, vedle stávající stoky bude umístěna nová stoka, 

která je v trase většiny stávajících stromů 

pí. Červená – pohovořila o výtvarné soutěži k nesekaným plochám – bude článek v KHL 

                 - nesečená plocha na Kaňku u bývalé radnice – prosí o urgentní posekání pruhu 

k zabezpečení rozhledových poměrů při vjezdu na hlavní silnici 

p. Krčík – dotazoval se, zda bude možné vhazovat do plastových nádob také plechovky, jako 

je v jiných městech 

Vyjádření TO Ing. Hladíková: Společný sběr kovů a plastu není ve městě plánován. Pro 

oddělené soustřeďování kovů jsou umístěny na stanovištích kontejnerů sběrné nádoby. 

V současné době je ve městě 27 šedivých kontejnerů na kovy a dalších 10 bude umístěno 

během měsíce června.  

p. Žáček – řemeslný trh – nepořádek před akcí, nebyly vysypané koše 

             - opětovná diskuze nad podobou kruhových objezdů v Kutné Hoře, vznesen dotaz 

na kolik Kč vyšla úprava kruhového objezdu na Kaňku, p. Šesták – dle došlých faktur se 

jedná o částku okolo 80 000 Kč bez DPH 

pí. Dupalová – nákup nádob na plast, papír nevyřeší hlavní problém, že do komunálního 

odpadu obyvatelé stále vhazují bioodpad, což je nejtěžší složka v komunálním odpadu, p. 

Hlavatý reagoval, že se počítá se snížením frekvence svozu komunálního odpadu 1x/14dní, 

dále uvedl, že na sídlišti je využívaná popelnice na bioodpad, navrhne další místa na 

umístění bioopelnic na sídlišti 

Vyjádření TO Ing. Hladíková: Záměrem města je motivovat občany v rámci předcházení 

vzniku odpadu k domácímu kompostování. Tento způsob nakládání upřednostňujeme před 

svozy rostlinných odpadů. Svoz hnědých nádob je zajištěn po zakoupení nádoby. SVJ mají 

možnost nádobu zakoupit a svozy využít. Společně s nádobami na třídění budou občanům 

poskytnuty domácí kompostéry na bioodpady. U separace bioodpadu je nutná kontrola 

obsahu nádoby umístěné na veřejném prostranství, aby nebyl znečištěn již svezený 

materiál.  

                   - upozornila, že u kontejnerového stání v Malíně u školky je přeplněný 

kontejner na nápojové kartony, prosí o zvýšení frekvence svozu, či umístění dalšího 

kontejneru 

Vyjádření TO Ing. Hladíková: Četnost svozu nápojového kartonu bude řešena se svozovou 

společností. Přeplněnost nyní byla způsobena přerušením svozu o 1 týden.  

Klail – dotaz na pana Šance v jaké fázi je výstavba VRT, p. Šanc reagoval,  provádí se studie 

proveditelnosti, geodetické zaměřování, p. Šnajdr reagoval, že následně proběhne hodnocení 

SEA, EIA 

      - dotaz na pana Šestáka, jak se to s nesekanými plochami, někde již je od TS posekáno, 

p. Šesták vysvětlil, že TS mají za úkol postupně nesekané plochy posekat, vlivem deštivého 

jara je tráva dost narostlá, došlo by k poléhání trávy a následně k zahnívání, další seč by 

proběhla až v podzimním období 

 

g) jednání bylo v 17:10 ukončeno, příští zasedání komise bude 6. 9. 2021  

 

2) Připomínky, dotazy, návrhy k projednání v RM: 

 

3) Reakce rady města: 
Usnesení č. 549/21 k zápisu z jednání Komise pro životní prostředí 
Rada města b e r e n a v ě d o m í 
zápis z 14. zasedání komise pro životní prostředí ze dne 7. 6. 2021. 

 

Zapsal: p. Milan Šesták   Elektronicky ověřil: členové komise 

 

 

 

 

 

 

 

 


